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NOORED

Mõista-mõista, mis see on: kaks 
neidu ja viis noormeest? See 
on Türi gümnaasiumi tantsu-
trupp Hannes. Kaidi Kori, Bir-
git Valdaru, Märt Kozorezov, 
Ott Lints, Erik Jõesaar, Andrus 
Lukjanov ja Martin Urve on 
sõpruskond, kelle kõrget len-
du ei pärsi vähene tuntus ko-
dukandis. Märtsikuu viimasel 
nädalavahetusel oldi vaheesi-
nejateks Tallinnas  “Koolimiss 
2009” � naalis.

Tüdrukute puhul on see tava-
line, aga mis vägi ajab poisid 
lavale tantsima?

Erik Jõesaar (EJ): Sellest on 
kolm aastat tagasi, kui kuul-
sime üritusest PlayBack Fest, 
mille üks eelvoorudest toi-
mus Paides. Tuli mõte väikese 
seltskonnaga sellest nalja pä-
rast osa võtta  Padari ja Bento-
ni “Everybody” matkimisega 
me tookord edasi ei pääsenud, 
aga rahvalemmikuteks ikka 
saime. See andis indu ja järg-
misel aastal proovisime uuesti. 
Naljaga pooleks esitasime ühe 
Crazy Frogi video ja kuna oli-
me ainsad osalejad olime hoo-
bilt � naalis (Naer). Finaal toi-
mus Tartus vanas Vanemuises. 
Eelmisel aasta “Koolitantsuks” 
ajasime uue seltskonna kokku 
– kuus poissi ja kolm tüdrukut. 
Paidest kaugemale ei jõudnud.  

Märt Kozorezov (MK): 
Praeguses koosseisus on kaks 
tüdrukut ja viis poissi.  Selle 
aasta “Koolitantsul” läks meil 
hästi. Estraadi kategoorias esi-
tasime seade “Bruno leiab sõb-
rad”. Paides peeti meid hea 
tiimi preemia vääriliseks ja 
saadeti edasi Pärnu piikondli-
kule võistlusele

Tantsimine tundub teil veres 
olevat

(Naer)
MK: Poisid on meil kõik  

kahe vasaku jalaga tantsijad – 
ei taju absoluutselt nooti.  

EJ: Ega me pilli ka ei män-
gi. Võib-olla ainult parmupil-
li ja kõlapulki. 

(Naer)
Ott Lints (OL): Valsid ja 

rumbad on ikka enam-vähem 
selged. 

MK: Peamine on, et tüdru-
kule varba peale ei astu.

EJ: Oleme vist lihtsalt ede-
vad inimesed.

OL: Tähtis on olla  ise 
rõõmsameelne ja valmistada 
vaatajale hea tuju. 

MK: Peale Pärnu piir-
kondliku vooru esinemist 
kommenteeriti tunnustavalt, 
et olime rahva käima tõmba-
jad ja pärast meid oli juba teis-
tel hea esineda.

Kuidas tantsud sünnivad?

EJ: Tantsud mõtleb väl-
ja Kaidi, meie tähttantsija. Kui 
teda ei oleks, siis ei oleks Han-
nest.Tema on meid läbi aasta 
peksnud selle tantsuga.

MK: Kaidi hukkamõistev 
pilk on meile suurim karistus.

OL: Kaidi teeb põhja, meie 
lisame oma mehelikku vürtsi. 
(Naer)

MK: Enamasti on tants va-
rem valmis tehtud. Muudatu-
si võib tulla proovi käigus: näi-
teks, kui me tõesti ei saa mõne 
liigutusega hakkama.

EJ: Algul proovisime roh-
kem parkouriga, saltodega ja 
muu sellisega mässata. Kui sai-
me aru, et sellest ei tule mida-
gi välja, kutsusime Kaidi appi 
ja siis läks asi üldse tantsuks.
kätte.

OL: Paneme palju rõhku 
efektidele ja trikkidele. Sünk-
roonsus tuleb ka lõpuks, min-
gil määral (Naer).

Kas trikkidega kaela ei murra?

MK: Trikkidega võib alati 
kaela murda. 

Erik: Näiteks saltod ja kee-
ru pealt hüpped. 

MK: Ühes tantsus tõste-
takse mind üles ja mul tuleb 
käte peale maanduda. See po-
le küll mingi trikk, aga sellega 
võib vahel ka haiget saada.

Kas harjutada on ka vaja?

EJ: Kuna enamik meist 
on Säreverest pärit, harjuta-
me Särevere kaarhallis. Harju-
tame kaootiliselt.  Enne “Koo-
litantsu” maakondlikku vooru 
õnnestus meil täiskoosseisu-
ga  teha vaid kolm proovi. Osa 
meist on juba gümnaasiu-
mi vilistlased ja elavad kauge-
mal. Aasta alguses tekkis juba 
kõhklus, et tants ei saagi üld-
se selgeks, aga siis võtsime end 
kätte.

Miks on teie tantsutrupil nii 
kummaline nimi?

(Naer)
EJ: Meil on Säreveres üks 

tuttav, selline huvitav kuju – 
tema järgi panime. Ta 

on meid väga palju toetanud. 
Pärnu piirkondlikule vooru-
le tõi pooled tantsijad Tartust 
autoga ise kohale.

Kuidas sattusite esinema 
“Koolimiss 2009” finaali?

MK: Esinesime Säreveres 
“Koolimissi” eelvoorus. Seal 
jäime silma ühele � naali kor-
raldajale ja tema kutsus meid 
Tallinna. See oli meie elu esi-
nemine!

EJ: Viru keskuse all, Cafe 
Amigos astusid üles ka Mait 
Maltis, JJ Dance Company 
looja Joel Juht ja Smilers. He-
ti Tulve tegi intervjuusid. När-
vi polnud, aga kitsas oli tant-
sida, sest fotograa� d jäid ette. 
Meeleolu oli mõnus ja plaksu-
tati palju, ka siis, kui meil na-
tuke segamini läks.  

Kuidas ise oma stiili nimetate?

EJ: See stiil ongi hannes  
(Naer).

Kes on eeskujuks?

OL: Hannes. (Naer).

Mis saab edasi? 

EJ: Püüame kokku jää-
da, kuigi ühed on Tallinnas, 
teised Tartus, kolmandad 
Pärnu kandis.  

MK: Mõtleme uue ka-
va välja ja esineme kuskil 
kasvõi niisama. 

OL: Meid on või-
malik ka esinema telli-
da. Makske ainult trans-
pordi eest ja andke süüa. 

(Naer).

ANTS OIDEKIVI

Hannes lavahirmu ei põe

Vasakult: Kaidi Kori, Birgit Valdaru, Andrus Lukjanov, Martin Urve, Märt Kozorezov ja Erik Jõesaar. Erakogu

Noori oodatakse võistu pilli mängima
Alanud on registreerumine suurele üleriigilisele võistumängimisele, 
mis toimub Viljandis, Pärimusmuusika Aidas 15. mail. Võistumängi-
misega soovitakse väärtustada ja taasavastada eesti pärimusmuusika 
pillimängutraditsiooni ning anda noortele muusikutele täiendav ene-
seväljendamise ja enese proovilepaneku võimalus.

Võistumängimisele on oodatud kõik muusika- ja huvikoolides 
pärimusmuusikat õppivad noored alates 7. eluaastast. Eesti Pärimus-
muusika Keskuse kaugemaks eesmärgiks on ühise üleriigilise võistu-
mängimise korraldamine igas eas pillimeestele ning kõikidele Eesti 
rahvapillidele. 

„Seni on Eestis toimunud küll kindlate pilligruppide võistumän-
gimisi, kuid ühise võistumängimise traditsiooni erinevatele vanuse-
rühmadele ja rahvapillidele pole,“ sõnas Ando Kiviberg, Eesti Päri-
musmuusika Keskuse juht. „Meie kaugemaks eesmärgiks on just 
selliste suurte võistumängimiste korraldamine, head eeskuju näita-
vad Põhjamaad ja Iirimaa. Tänavu keskendume siiski noortele, andes 
nii õpilastele kui õpetajatele võimaluse ennast võrrelda, kogemusi va-
hetada ning koguda ja jagada repertuaari. “Võistumängimine toimub 
nooremas ja vanemas vanusegrupis, osalejatelt oodatakse kahte eriil-
melist vabalt valitud eesti pärimusmuusika pillilugu, millest üks peab 
olema esitaja kodukandist või -maakonnast.

Pilligruppe, milles mõõtu võetakse, on seitse: kannel, lõõts, viiul, 
torupill, hiiu kannel, pärimusmuusika puhkpill (sarv, vile, parmupill) 
ja avatud klass (kõik muud pillid, nt. kitarr, akordion, � ööt, saksofon 
jne). Võistluse käigus hindab žürii mängija traditsiooni tundmist ja 
individuaalset meisterlikkust. Žüriisse kuuluvad Celia Roose, Neeme 
Punder, Veljo Tormis, Jalmar Vabarna ja Jaanus Põlder Eestist ning 
Christina Frohm Rootsist. Iga pilligrupi parimaid tunnustatakse ning 
parimatest parimad saavad esinemisvõimaluse XVII Viljandi päri-
musmuusika festivalil.

Osavõtuks tuleb 20. aprilliks 2009 ära täita registreerimisleht, 
mis asub aadressil www.folk.ee/voistumangimine. Osavõtt on tasu-
ta. Võistumängimist korraldab Eesti Pärimusmuusika Keskus, mis on 
loodud, et Eesti muusikalist pärandit elavana hoida, õpetada ja pro-
pageerida. 

Energiajook ja tervisesport ei sobi kokku
Eelmise nädala lõpus paiskas A Le Coq meediasse reklaamkam-

paania KÄI JALA! DYNAMI:T, mis on visuaalselt väga sarnane Käi 
Jala! Tervisesarju korraldava MTÜ Spordiklubi Liikumise poolt ka-
sutatavate reklaamidega. MTÜ Spordiklubi Liikumine on registree-
rinud nimetatud kaubamärgi jala liikumise propageerimiseks ja leiab, 
et DYNAMI:Ti näol ei ole tegemist tervisliku tootega, mida sporti-
des või vabal ajal juua soovitame. Spordiklubi esindaja Kätrin Karu on 
mures, et kampaaniat võidakse tõsiselt võtta ning energiajooki tree-
ningusse sobivaks pidada. 

“Energiajooke aetakse tihti segamini spordijookidega ning tehak-
se sellega oma tervisele karuteene. Energiajoogid ei sobi kasutamiseks 
treeningul, sest nendes sisalduvad ergutavad ained soodustavad vede-
liku väljutamist organismist ning seetõttu võivad tekitada uimasust, 
peavalu ning soodustada kiiret väsimuse teket. Samuti seostatakse 
energiajookide liigset tarbimist südame- ja veresoonkonna haiguste 
esinemissageduse suurenemisega. Samuti ei ole energiajoogid soovi-
tatavad igapäevaseks tarbimiseks kuna võivad inimese muuta kerge-
si ärrituvaks, närviliseks ning kutsuda esile südame pekslemist”, ütleb 
Käi Jala! Tervisekõnni korraldaja ja toitumisspetsialist Kätrin Ka-
ru. “Treeningul on soovitav ennekõike juua puhast vett või üle tunni 
kestval treeningul spordijooki”, lisab Kätrin Karu.

Käi Jala! On kaks korda aastas MTÜ Spordiklubi Liikumise poolt 
korraldatav tervisesarja üritus. MTÜ Spordiklubi Liikumine on ava-
likkuse huvides tegutsev mittetulundusühing, mille eesmärk on koos-
töös tööandjate ja avaliku sektoriga parandada elanikkonna tervise-
käitumist. Esimene Käi Jala! Tervisekõnni üritus toimub sellel aastal 
15. mai kuni 15. juuni ja registreerimine sellele on kohe algamas. Täp-
semat infot ürituse kohta saab www.kaijala.ee 
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SILVI LUKJANOV
Järvamaa kutsehariduskeskuse kommunikatsiooni-
juht, Andruse ema

Kui mu tütar Getter tantsimisega tege-
les, siis oli see kuidagi loomulik. Aga kui 
poeg Andrus hakkas tantsimisest rääkima, 
arvasime, et küll käib mõne tüdruku pärast 
ja ega see kaua kesta.

Kuid võta näpust. Noored harjutavad eesmärgiga esineda, 
olla head, olla veelgi paremad. Olenemata sellest, et õpitakse 
erinevates koolides, saadakse nädalavahetusel kokku ja tantsi-
takse kolm-neli-viis tundi. Tantsimisest on sündinud tantsu-
trupp “Hannes”, kelle esinemisi on lust vaadata. Olen uhke oma 
poja ja tema tantsusõprade üle!
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